
Geacht Heer/Mevrouw,  

 

In deze brief zou ik graag reageren op de voorgenomen wijzigingen wat betreft de beleidslijn grote 

rivieren 2025. Mijn reactie heeft met name betrekking op de punten 1, 2 en 3 zoals vermeld op de 

website, namelijk;  

1. Een strenger beleid bij het verlenen van omgevingsvergunningen voor bepaalde niet-

riviergebonden activiteiten in het rivierbed 

2. De keuze om het bestaande onderscheid in het rivierbed tussen een bergend deel en een 

stroomvoerend deel te laten vervallen en een gelijk beleid voor deze gebieden vast te stellen.  

3. De aanpassing van de lijst van activiteiten die een omgevingsplan kan toelaten.  

Ik schrijf deze reactie namens mijzelf als melkveehouder op de Mandjeswaard 

(Kampen/Kampereiland) alsmede namens mijn collega’s en medebewoners van dit gebied.  

De voorgenomen beleidswijzigingen hebben, zoals ze nu zijn opgesteld en zoals ik ze lees, 

verstrekkende gevolgen voor de toekomst van agrarische bedrijven op de Kampereilanden. Van 

vroeger uit is dit gebied aangewezen als ‘overloopgebied’ om bij extreme weersomstandigheden als 

waterberging te kunnen voorzien, voor situaties ééns in de 500 jaar. Dit soort situaties hoop je als 

agrariër natuurlijk niet mee te maken, maar het is een wetenschap waarbij het wel mogelijk is te 

ondernemen en te ontwikkelen op deze plek. Echter, door het onderscheid tussen bergend deel en 

stroomvoerend deel te laten vervallen dreigt hier op een vrij drastische manier verandering in te 

komen. Ik begrijp enerzijds dat het nodig is om zorgvuldig te zijn als het gaat om de bescherming van 

Nederland tegen water in noodsituaties, en dat er daarom gebieden moeten zijn die in dit soort 

noodsituaties als waterberging kunnen fungeren. Ik hoop dat u anderzijds ook begrijpt dat het 

belangrijk is om zorgvuldig om te gaan met (agrarisch) ondernemers en bewoners van deze gebieden. 

Vandaar een aantal vragen:  

1. ‘Met deze aanpassingen wordt ook uitvoering gegeven aan de keuze die in november 2022 is 

gemaakt om geen nieuwe bebouwing meer toe te staan in het rivierbed.’   

 

Hoe wordt de toekomst van agrarische bedrijven te Kampereiland gewaarborgd als nieuwe 

bebouwing niet is toegestaan, en ontwikkeling dus onmogelijk is? 

 

2. ‘Ad k. Voor het agrarisch, landschappelijk, of daarmee vergelijkbaar beheer van gronden in 
het rivierbed, met name de uiterwaarden, kunnen bouwwerken of activiteiten noodzakelijk 
zijn die vergunningplichtig zijn en daarom getoetst worden aan de Bgr 2025. Te denken valt 
aan grondverzet, stallen en schuilgelegenheden voor grote grazers en opslagruimtes voor 
materiaal en materieel. Indien deze voorzieningen noodzakelijk zijn voor het beheer van 
gronden in het rivierbed, kan voor deze voorzieningen toestemming worden verleend.’ 
 
Hoe wordt bepaald welke voorzieningen noodzakelijk zijn en welke niet?  

 
3. ‘Ad b. Bestaande grondgebonden agrarische bedrijven in het rivierbed zijn vaak nauw 

verbonden met het rivierbed, in het bijzonder wanneer er ook beheer van buitendijkse 

gronden wordt uitgevoerd. Die bedrijven voldoen over het algemeen niet aan het vereiste van 

groot openbaar belang, maar omwille van landschappelijke of ecologische belangen of 

cultureel erfgoed kan het wel wenselijk zijn deze agrarische bedrijven ontwikkelingsruimte te 

bieden. Voorwaarde daarbij is wel dat er aan de behoefte van die bedrijven aantoonbaar 



zwaarwegende bedrijfseconomische overwegingen ten grondslag liggen en de activiteit 

redelijkerwijs niet buiten het rivierbed kan worden verricht. Ontwikkelingen die noodzakelijk 

zijn voor het voortbestaan van een bedrijf kunnen aangemerkt worden als zwaarwegend 

bedrijfseconomisch belang.’ 

 

Kan ik hier uit opmaken dat in tegenstelling wat er bij punt 1 wordt beweerd, namelijk dat 

nieuwe bebouwing niet meer is toegestaan, dit wel is toegestaan als het gaat om het 

voortbestaan van een bedrijf? Betekent dit dus dat een nieuwe stal bouwen gewoon kan, 

mits dit nodig is voor het voortbestaan van het bedrijf? En hoe wordt dit dan getoetst? 

 

Ik hoop dat u het belang inziet van maatwerk voor dit gebied aangezien de toekomst van jonge 

boeren zoals ik, en met mij vele anderen, hiermee op het spel wordt gezet. Ik kijk uit naar de 

antwoorden op mijn vragen.  

Alvast bedankt.  

 

Met vriendelijk groet 


